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Protokół nr XXIV/2016 r 

z obrad sesji Rady Gminy Raków 

z dnia 29.06.2016 r. 

              Sesja rozpoczęła się o godz. 12.00  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rakowie ul. Ogrodowa 

1.  Obradom sesji przewodniczył Pan Jerzy Nowak – Przewodniczący Rady, który otworzył obrady sesji 

oraz powitał wszystkich obecnych. 

 Z ogólnej liczby 15 radnych, udział w obradach wzięło 14 radnych. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  Przewodniczący Pan Jerzy Nowak stwierdził quorum.                   

 W obradach sesji udział wzięli: 

Pani Alina Siwonia – Wójt Gminy Raków, 

Pani Jadwiga Milewicz – Z-ca Wójta, 

Pani Anna Pleban – Skarbnik, 

Pani Anna Adamczyk- Kierownik GOPS 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad sesji, z którym radni mieli okazję zapoznać się 

podczas obrad komisji  oraz na bazie rozesłanych im przed sesją dokumentów. 

Proponowany porządek obrad sesji 

1.     Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta Gminy Raków o podjętych działaniach między sesjami. 

5. Informacja Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy z posiedzeń. 

6. Sprawozdanie z realizacji „Rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na rok 2015” 

7. Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

w sprawie wniosku dotyczącego udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Raków za 2015 

r z tytułu wykonania budżetu. 

8. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie wykonania budżetu gminy za 2015 

rok i przedstawienie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Raków 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz z sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2015 r, 

b) udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Raków z wykonania budżetu za 2015 r 

c) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej 
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w Rakowie za rok 2015 

d) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia 

w Rakowie za rok 2015, 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2016-2029, 

f) zmian w budżecie gminy na 2016 r, 

g) udzielenia pomocy finansowej, 

h) uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy, 

 Raków, 

i) zmieniająca uchwałę w sprawie: ustalenia sieci publicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form 

wychowania przedszkolnego ( zespołów wychowania przedszkolnego) w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Raków, 

j) zmiany statutu Gminnego Ośrodka Zdrowia w Rakowie. 

          9. Wolne wnioski i zapytania. 

         10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Po przedstawieniu proponowanego porządku obrad, Przewodniczący zwrócił się do radnych z zapytaniem 

czy nie ma uwag odnośnie przedstawionego porządku obrad. W wyniku ich braku,  Przewodniczący 

zarządził głosowanie nad przyjęciem przedstawionego porządku obrad. Porządek został przyjęty 

jednogłośnie. 

ad.3 

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołów z poprzednich sesji  bez 

odczytywania. Protokoły w wyniku głosowania  zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

ad.4 Informacja Wójta o podjętych działaniach pomiędzy sesjami. 

1.05 – Święto Floriana patrona strażaków połączone z uroczystościami 15 lecia OSP Ociesęki. Obecni byli 

przedstawiciele innych gminnych OSP. Przyznano odznaczenia, wyróżnienia i nagrody. 

3.05 – Msza święta w intencji druhów strażaków 

4.05 – Spotkania z Dyrektorami szkół w sprawie planowania przyszłego roku nauczania 

6.05 – konferencja z pełnomocnikiem Wojewody w sprawie wyborów. Samorządy zostały zobligowane do 

zakupienia do końca bieżącego roku przeźroczystych urn wyborczych. Wojewoda nie wyraził zgody na 

wspólny zakup. Każdy samorząd musi dokonać go samodzielnie. Już wiemy że wystąpi problem z 

finansowaniem, gdyż urny znacznie podrożały i trzeba będzie do tego zakupu dołożyć środków z budżetu. 

10.05 – odbyła się promocja programu 500+. Na rynku przedstawiciele Wojewody rozdawali gadżety i 

informowali o zasadach działania programu. 

11.05 – odbył się przegląd gwarancyjny rewitalizowanego rynku. Wszelkie uwagi zostały spisane i 

przekazane wykonawcy.  Na dzień dzisiejszy otrzymaliśmy informacje ,że poprawki zostały zrealizowane. W 
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najbliższych dniach będziemy to sprawdzać. Zostaną do komisji włączone chętne osoby zwłaszcza obecni 

ostatnio na przeglądzie gwarancyjnym radni. 

13.05 – Odbyło się  spotkanie Zarządu Oddziału Powiatu Osp z okazji Dnia Strażaka. 

16.05 – odbyło się spotkanie w SBRR na temat realizacji przetargów na drogi z PROW-u. 

17.05 – podpisana została umowa ze Starostą na wykaszanie poboczy dróg powiatowych przez nasze służby. 

Na ten cel otrzymaliśmy ze Starostwa kwotę w wysokości 10 tys. złotych. Wykosimy pobocza przy okazji 

koszenia poboczy dróg gminnych na które musimy i tak dojechać przez drogi powiatowe. 

18.05 – Powiatowy Urząd Pracy zorganizował spotkanie z osobami bezrobotnymi powyżej 50 roku życia, 

proponując zakładanie spółdzielni socjalnych. Niestety nie wzbudziło ono zainteresowania przekładającego 

się na stworzenie takiej spółdzielni. 

19 – 20.05 – odbyło się szkolenie Powiatowego Rynku Pracy w hotelu Chańcza. 

24.05 – podpisana została umowa na wykonawstwo wszystkich odcinków dróg na jakie otrzymaliśmy 

dofinansowanie  w okresie roku 2016 do 2018  z wykonawcą wyłonionym w drodze przetargu. Jest nim PRD 

Staszów. 

25.05 – W Stopnicy odbyliśmy spotkanie z Burmistrzem tego miasta. Celem było uzyskanie informacji o 

sposobie zmodernizowania przez nich oczyszczalni Lemna. Tym sposobem łatwiej będzie przygotować się 

do 

Realizacji tego zadania na naszym terenie. 

27.05 -  Zgłoszone zostały do Wojewody uszkodzone drogi w miejscowościach Bardo i Rembów w wyniku 

gwałtownej ulewy w Boże Ciało. Po zrobionej dokumentacji fotograficznej zostały zniwelowane największe 

uszkodzenia uniemożliwiające normalne korzystanie z dróg. Remont wykonany zostanie z tzw. 

„powodziówek”. 

28.05 w miejscowości Jamno z dotacji zewnętrznej został zorganizowany z inicjatywy pani sołtys Anny 

Adamczyk „Dzień Sąsiada” połączony z poświęceniem wyremontowanej z tych środków kapliczki. 

29.05 – Odbył się Jarmark Świętokrzyski, gdzie naszą gminę reprezentowały panie z KGW Życiny. 

30.05 – Zebranie wspólników ZGOK Rzędów na którym odwołano dotychczasowego prezesa. 

31.05 – odbyło się uroczyste podpisanie umowy z Marszałkiem  na remonty dróg z funduszy PROWu. 

05.06 – W Szumsku odbył się Festyn Rodzinny zorganizowany przez SP Szumsko. Ma on charakter 

integracyjno dochodowy. Uczestnicy mogli przy okazji wspólnej zabawy nabyć przedmioty wykonane przez 

dzieci, a zebrane fundusz zasiliły Radę Szkoły. 

06.06 – odbyła się sesja Rady Gminy. 

07.06 – Spotkanie z przedstawicielami Instytutu Doradztwa Europejskiego OZE w sprawie paneli 

fotowoltanicznych. 

09.06 – W Krakowie na UJ odbyła się konferencja OZE. 

10.06 – przeprowadzono wstępne rozmowy w sprawie odkupienia części działki niezbędnej do 

przeprowadzenia sieci wodociągowej w miejscowości Rakówka. W tym dniu odbyło się również spotkanie 

czterech samorządów w sprawie zorganizowania imprezy promującej zalew Chańcza pod nazwą „ Chańcza – 

świętokrzyska perła”. 
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11.06 – W Łagowie odbył się I Festiwal Zielarstwa. 

13.06 – Walne zebranie LGD „ Białe Ługi” 

14.06. – Konferencja u Starosty w sprawie ekonomii społecznej. 

16.06 – Piknik integracyjny w Rembowie zorganizowany przez Międzyszkolny Ośrodek Wychowawczy. W 

tym dniu również odbył się zjazd gminnych OSP. 

19.06 – W Daleszycach X Przegląd Kapel Ludowych. 

23.06 – Kolejne spotkanie samorządowców w sprawie promowania Zalewu Chańcza. 

25.06 – Impreza w Rakowie realizowana z projektu finansowanego przez  Swiss Constribution  pn „ 

Tajemnica ognia i wody”. 

26.06 – W ramach Roku Sienkiewiczowskiego  odbyło się publiczne wspólne czytanie prozy oraz projekcja 

filmu. Również w tym dniu odbył się koncert dla samorządowców z okazji ich święta. 

27.06  - odbyły się komisje Rady Gminy oraz spotkanie u Wojewody w sprawie bezdomności zwierząt. 

Uznano że problem należy rozwiązać systemowo poprzez obowiązkowe chipowanie zwierząt  i sterylizację. 

Nikt jednak nie wspomniał o finansowaniu tego zadania. 

28.06 – odbyło się szkolenie o produktach lokalnych skierowane do gospodarstw agroturystycznych i 

lokalnych przedsiębiorców oraz organizacji pozarządowych. 

Z zadań bieżących wykonano rozwiezienie kruszywa, rozpoczęto budowę dróg z programu PROWu jak i z 

„powodziówek”. Wyremontowany został dach w świetlicy w Bardzie. Podpisano umowę z PFRON na 

utworzenie stanowiska pracy – otrzymaliśmy 27 tys złotych na ten cel.. Marszałek ogłosił przetarg na 

wykonanie chodnika w Ociesękach. Przygotowywana jest dokumentacja strategiczne niezbędna do 

pozyskiwania środków zewnętrznych w najbliższej perspektywie finansowe. 

Ad.5 Informacje Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy z posiedzeń. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych pani Małgorzata Gołyska poinformowała zebranych o 

odbytym posiedzeniu |Komisji w dniu 27 czerwca. Na posiedzeniu zostały omówione materiały  

dotyczące podejmowanych uchwał. Merytoryczne informacje zostały udzielone przez Panią Wójt, 

Panią Jadwigę  Milewicz, ,Panią Annę |Pleban, Panią Krystynę Urbanowską oraz Panie Annę 

Adamczyk iAgnieszkę  Rejnowicz. Wszystkie materiały zostały zaopiniowane pozytywnie. 

Przewodniczący Pan  Czesław Bęben złożył radnym sprawozdanie z posiedzenia Komisji Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego. Również na tym posiedzeniu informacji 

udzielały osoby merytoryczne. Materiały zostały zaopiniowane pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów złożył sprawozdanie z posiedzenia komisji, które 

odbyła się w dniu 29 czerwca 2016 r tuż przed sesją. Radni zapoznali się z materiałami jak również 

wysłuchali pracowników merytorycznych. Materiały zostały przeanalizowane i zaopiniowane 

pozytywnie. Przewodniczący Komisji Pan Mirosław Ambroziński stwierdził że na podstawie 

zaznajomienia się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w pełni uzasadnione jest   udzielenie 

absolutorum pani Wójt. 

Kolejnym punktem obrad zarządzonym przez Przewodniczącego Pana Jerzego Nowaka  to 
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zapoznanie się ze sprawozdaniem z Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok 

2015. Nikt z radnych nie wniósł do sprawozdania żadnych zastrzeżeń. Do Programu odniósł się 

natomiast pan Mariusz Ozdoba, który wyraził swoje niezadowolenie, jako przedstawiciel 

organizacji pozarządowej, iż takiego sprawozdanie nie otrzymał do zapoznania. W odpowiedzi pani 

Jadwiga Milewicz poinformowała pana Ozdobę iż sprawozdanie nie przedkłada się organizacjom 

lecz radnym jako organowi nadrzędnemu, co oczywiście nie przeszkadza by przedstawiciele 

organizacji się z nim zapoznali. Jest on do wglądu w urzędzie. 

Przewodniczący Pan Jerzy Nowak przedstawił następnie zebranym opinię RIO w sprawie 

przyjęcia budżetu Gminy Raków  za rok 2015. 

Następnie udzielił głosu panu Wiesławowi Grotkowskiemu zastępcy Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej, który przedstawił sprawozdanie z posiedzenia komisji z dnia 10 maja br.  w sprawie 

oceny wykonania budżetu gminy. Wniosek o zatwierdzenie budżetu i udzielenie absolutorium 

został zaopiniowany pozytywnie przez wszystkich 5 członków Komisji Rewizyjnej. 

Kolejnym punktem porządku obrad było uchwalenie uchwał. 

Przewodniczący każdorazowo zarządzał głosowanie. I tak: 

-  Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz z sprawozdaniem z 

   wykonania budżetu za 2015 r, 

   Została przyjęta przy jednym głosie wstrzymującym i 13 za. 

- Uchwała  w sprawie  udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Raków z wykonania budżetu 

za 2015 r – została przyjęta przy jednym głosie wstrzymującym i 13 za. 

Przewodniczący Pan Jerzy Nowak  w imieniu Rady pogratulował pani Wójt przyjęcia budżetu i 

udzielenie absolutorium oraz życzył jej  dalszych sukcesów pracy. 

Pani Wójt podsumowała, że budżet był udany, podziękowała za obdarzone zaufanie i wyróżnienie, 

zwróciła uwagę, że jest to moment w którym poddawana jest jej praca ocenie, toteż bardzo prosi 

Pana radnego Damina Szpaka, jeżeli może ,  o uzasadnienie swojej decyzji wstrzymania się od 

głosu. 

Radny Damian Szpak zwrócił uwagę , że nie spodobało mu się ,że zatrudniane są osoby będące 

już na emeryturze. W jego przekonaniu należałoby stworzyć stanowisko dla nowej młodszej osoby, 

a emeryci jeżeli chcą to mogą sobie dorabiać gdzie indziej. Ponadto jeżeli chodzi o remonty dróg, to 

uważa ,że na terenie naszej gminy znajdują się drogi w gorszym stanie, wymagające remontów czy 

też budowy od tych, które są obecnie  remontowane. W chwili obecnej nie jest w stanie 

przypomnieć sobie wszystkich uwag, niemniej jednak na następnej sesji przedstawi je 

szczegółowiej. 

Przewodniczący Jerzy Nowak powrócił do uchwalania pozostałych uchwał. 

- Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 
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Publicznej w Rakowie za rok 2015 – przyjęta jednogłośnie 

- Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka 

Zdrowia w Rakowie za rok 2015 – przyjęta jednogłośnie 

- Uchwała w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2016-

2029, - przyjęta jednogłośnie 

- Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r, - przyjęta jednogłośnie 

- Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej – przyjęta jednogłośnie 

-Uchwała w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Raków  – przyjęta jednogłośnie 

- Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie: ustalenia sieci publicznych przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego 

 ( zespołów wychowania przedszkolnego) w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Raków- przyjęta jednogłośnie 

- Uchwała w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Zdrowia w Rakowie – przyjęta 

jednogłośnie 

Zanim Przewodniczący zarządził kolejny punkt obrad przedstawił zebranym dwie prośby o jakie do 

Rady zwróciły się instytucje. 

Uniwersytet im. Jana Kochanowskiego w Kielcach zwrócił się z prośbą do radnych o wypełnienie 

ankiet na temat geoturystyki. Ankiety wykorzystane zostaną do pracy magisterskiej 

Przedstawiciele Odnawialnych Źródeł Energii zapraszają radnych i przedsiębiorców  na spotkanie 

w dniu 1 lipca na terenie urzędu gminy. Będzie się można zapoznać z tematyką wdrażania 

odnawialnych źródeł energii. 

 Wolne wnioski 

Głos zabrał Pan Mariusz Ozdoba kierując zapytanie do Pani Wójt odnośnie planów 

zagospodarowania budynku po byłej mleczarni. Zwrócił się również z prośbą aby stworzyć 

protokół z oględzin przymusowego lądowania helikoptera ratunkowego przy szkole w Bardzie, w 

wyniku którego została uszkodzona część połaci dachowej , rynny oraz parapety. Chciałby jako 

prezes stowarzyszenia dysponować takim protokołem aby w przyszłości nikt nie mógł mu zarzucić 

złego gospodarowania budynkiem użyteczności publicznej. Zwrócił również uwagę na 

niebezpieczeństwo wynikające z bezdomności psów. Poprosił również o jak najszybsze 

poinformowanie mieszkańców o zmianie terminów wywozu śmieci. 

W sprawie koszenia poboczy dróg gminnych interweniował sołtys pan Zbigniew Feldman. 

Następnie głos zabrała radna pani Danuta Król, która przedstawiła uwagi rodzica przedszkolaka, 

zgłaszającego problem w imieniu większej liczby rodziców. Chodzi o zapewnienie w okresie 

wakacyjnym dyżurów w przedszkolu dla dzieci, których oboje rodzice pracują. Sama sprawdziła, że 



7 

takie dyżury były ogłoszone do dnia 30 czerwca br. jak również będą od 15 sierpnia br.  

W pozostałym czasie rodzice są pozostawieni sami sobie. Nie wie, jak można rozwiązać ten 

problem pod kątem formalno-prawnym, prosi o rozeznanie tematu. 

Zgłasza również problem, z którym zapoznali ją, gdy zmierzała na sesję, mieszkańcy okręgu pani 

radnej T. Strzeleckiej (stąd nie miała czasu skonsultować tej kwestii z p. Strzelecką) w sprawie 

zarośniętych trawą okolic stacji transformatorowych na osiedlu 70- lecia Niepodległości. Chciałaby 

wiedzieć, kto i w jakim terminie może ten teren uporządkować. Zgłosiła również sprawę  

zalegającej hałdy piasku na poboczu ulicy Sienieńskiego, na wprost GOPS-u, utrudniającej 

przejście dla pieszych. Także zapytywała, czy w gestii służb gminy leży usunięcie tej przeszkody. 

Nawiązała także do wypowiedzi pani wójt odnośnie kwestii przeglądu gwarancyjnego 

zrewitalizowanego niedawno rynku w Rakowie. Zapytała panią wójt, jak ocenia wykonanie robót 

wynikających z realizacji uwag dot. zapisanych w trakcie oględzin gwarancyjnych rynku usterek 

skierowanych do usunięcia przez Wykonawcę - Firmę KDBUD Pana Dychały. Jak oceniła, wg jej 

wiedzy i informacji od mieszkańców, nie wszystkie usterki i naprawy zostały wykonane we 

wskazanym w protokole z oględzin terminie, tj. do 24 maja 2016 r. Owszem, potwierdziła fakt, iż 

tuż przed uroczystościami z okazji niedawnej imprezy „Tajemnica ognia i wody” zieleń na 

kwietnikach na rynku została odchwaszczona, ale prace te nie są wykonywane na bieżąco, 

systematycznie. Liczba wymienionych w protokole usterek wynosiła około 20 i wygląda na to, że 

nie wszystkie zostały wykonane. Zadała pytanie odnośnie naprawy sufitu (przeciekał) w męskiej 

toalecie w budynku POCH-u, poprawienia nawierzchni z płyt granitowych oraz odmalowania 

pasów na jezdni przy kościele Św. Anny. Wspomniała o zapadniętej nawierzchni przy ulicy 

Sienieńskiego (tuż za rogiem na dużym rynku), o czym również wtrąciła Pani Teresa Strzelecka. 

Pan Damian Szpak zauważył dodatkowo, że korytka odprowadzające wodę zostały poprawione 

jedynie w jednym miejscu. 

Dalej pani radna Król powiedziała również o sprawie dosadzenia barwinków – rośliny, które się 

wyniszczyły, uschły, nie zostały w ogóle uzupełnione, na kwietnikach są puste place. 

 

Następnie Pani Teresa Strzelecka  przypomniała, że mieszkańcy ulicy Kolejowej zwrócili się 

dwukrotnie z pismami z dnia 6 lutego ub. roku  oraz 16 maja br.  w sprawie przeniesienia znaku 

zakazu wjazdu. Zapytała, co dalej z tą sprawą udało się zrobić. 

Pan Damian Szpak, wracając do wcześniejszego pytania p. wójt skierowanego do siebie, odnośnie, 

dlaczego wstrzymał się od głosowania nad udzieleniem absolutorium dla p. wójt, wtrącił, że między 

innymi w sprawie sprawozdania budżetowego - nie spodobały mu się wydatki poniesione na 

uroczystość otwarcia rynku oraz na tzw. Teklę. Następnie zwrócił się do członków Komisji ds. 

Aktualizacji Statutu Gminy, przedstawiając im jako przykład sprawne przygotowanie nowego 



8 

statutu Gminnego Ośrodka Zdrowia, podczas, gdy komisja ds. Statutu Gminy, pracuje nad nim już 

od 1,5 roku. Chciałby uzyskać konkretną odpowiedź, kiedy prace zostaną ukończone. 

Następnie sołtys Rakowa pan Bolesław Majcherczak poprosił o zwrócenie uwagi panu Dychale aby 

jego ciężkie samochody nie wjeżdżały na rynek. Uznał, że powinien on partycypować w naprawie 

dróg, w szczególności drogi w kierunku  Szydłowa, którą jego ciężki sprzęt porusza się codziennie,  

a która jest w fatalnym stanie. 

Odpowiedzi na zadane pytania i złożone wnioski udzieliła Pani Wójt. 

Budynek w Bardzie po dawnej mleczarni stanowi własność gminy i z czasem jak pozwolą na to 

środki zostanie zagospodarowany. Na dzień dzisiejszy jest w miarę zabezpieczony, choć nie na tyle 

by nie próbowali się do niego dostawać młodzi ludzie. Każdorazowo po takim wejściu następuję 

jego ponowne zabezpieczenie. Mieszkańcy mają do dyspozycji świetlicę. Oddany też został w 

użytkowanie budynek szkolny. Nie ma więc palącej potrzeby natychmiastowego 

zagospodarowywania. Protokół uszkodzenia budynku szkolnego w wyniku lądowania helikoptera 

ratowniczego ma być przygotowany przez pracowników którzy dokonywali oględzin. Nikt nie 

obwinia pana Ozdoby za zaistniałą sytuację. Sprawę bezpańskich psów reguluje prawo. O tych 

regulacjach mówiłam  w trakcie informacji o działaniach między sesjami. 

Koszone były wszystkie pobocza dróg gminnych. Jeżeli droga w Rembowie została jakoś pominięta 

to oczywiście natychmiast będzie koszenie wykonane. 

W sprawie opieki nad dziećmi przedszkolnymi w okresie wakacji to nie znam tematu. Wiem 

natomiast, iż w okresie wakacyjnym planowane są naprawy, remonty pomieszczeń w czasie 

urlopowych pracowników. Nie wiem również czy takie dyżury są obligatoryjne. 

Koszenie trawy przy transformatorach uzależnione jest od miejsca na którym transformator stoi. 

Jeżeli jest to działka prywatna to obowiązek ten leży po stronie właściciela. Sprawdzimy czyj jest 

teren. 

W sprawie zalegającego pisaku wystarczy zadzwonić do odpowiednich służb urzędu i zostanie on 

usunięty. Nie jest to problem do dyskusji na Radzie, tym bardziej , że nie blokuje całkowicie 

przejścia - chodnik znajduje się po drugiej stronie. 

W najbliższym czasie nastąpi odbiór reklamowanych usterek na rynku. W trakcie odbioru obecny 

będzie inspektor nadzoru, którego obowiązkiem jest rozliczyć wykonawcę z podjętych przez niego 

działań. 

Przy odchwaszczaniu cały czas pracują dwie osoby, być może powinno więcej. Jest to jednak 

decyzja pracodawcy. 

W sprawie przestawienia znaku osoby zainteresowane otrzymały pisma w których poinformowane 

zostały, że przesunięcie nastąpi po zatwierdzeniu przez specjalistów. Gmina nie może ot tak 

przestawić znaku. 
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Firmie Pana Dychały zwrócę uwagę na wjazdy ciężkim sprzętem na rynek. Natomiast to nie on 

zniszczył drogę w kierunku Szydłowa. Była ona zniszczona od dawna. Naprawiliśmy tylko krótki 

odcinek, a cała droga wymaga remontu. 

Następnie głos zabrał radny pan Zygmunt Niezgoda, który poinformował zebranych, że komisja 

statutowa kończy pracę i na najbliższej sesji zostanie przedstawiony projekt nowego statutu. 

O głos poprosił jeszcze pan Ozdoba, który zaznaczył, że budynek starej mleczarni został przez 

gminę przejęty w procesie komunalizacji a  był utrzymywany przez mieszkańców Barda poprzez 

potrącanie im pewnych kwot od dostarczanego mleka. 

Sprzeciwiła się temu Pani Wójt, informując pana Ozdobę, że rozpowszechnia nieprawdziwe 

wiadomości, gdyż mieszkańcy opłacali w formie składek członkowskich mleczarnię, a nie budynek. 

Pan Ozdoba zadał jeszcze pytanie jakim prawem pani Wójt uzurpuje sobie prawo decydowania co 

w tym budynku będzie i kiedy . On może  go wyremontować . Pani Wójt nie wyraziła na to zgody. 

Na tym obrady zostały zakończone. Przewodniczący zamknął sesję. 

 

Protokółowała: Krystyna Jóźwik                                  Przewodniczący: Jerzy Nowak 
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